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BR.0002.3.2013 

 
Protokół Nr XXXII/2013 

sesji Rady Gminy Czerwonak, 
która odbyła się w dniu 20 marca 2013 r. 

 
Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 13.40. Z ustawowego składu Rady 
Gminy Czerwonak, liczącego 21 radnych, w obradach wzięło udział 20 radnych (nieobecny 
usprawiedliwiony Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk); lista obecności stanowi załącznik nr 1; 
oraz Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej w 
Swarzędzu Paweł Pawłowski, Pełnomocnik Zarządu, Dyrektor ds. Organizacyjnych Spółdzielni 
Mieszkaniowej w Koziegłowach Waldemar Filipowicz, Kierownik Zakładu Ścieków COŚ Andrzej 
Stępka, Przedstawiciel Aquanet S.A. Piotr Terebecki, Prezes Zarządu Czerwonackiego TBS Jarosław 
Wróblewski Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXI sesji. 
4. Informacja dotycząca działań zespołu kontrolnego ds. monitorowania funkcjonowania COŚ w 

Koziegłowach. 
5. Informacja dotycząca zasad i wysokości stawek za wywóz odpadów, które będą obowiązywać 

na terenie Gminy Czerwonak od 1 lipca 2013 roku. 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2013 r. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
8. Uchwała w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2014. 
9. Uchwała w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czerwonak w 2013 roku”. 
10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu w prowadzeniu 

zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2407P Koziegłowy-Swarzędz ul. Poznańska w 
Kicinie”. 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie 
bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej położonej we wsi Czerwonak. 

12. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kicin. 
13. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Miękowo. 
14. Wezwanie do usunięcia naruszenia prawa. 
15. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
16. Wolne głosy i wnioski. 
17. Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad dokonał 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski zwrócił się z prośbą o 
wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Czerwonaku. 
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 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do porządku 
obrad uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Międzygminnego „Gospodarka 
Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”. Zastępca Wójta wyjaśnił, że dopiero we wtorek 
Zgromadzenie Związku przyjęło Statut dlatego projekt uchwały nie został wprowadzony do 
porządku obrad. Zmiany dotyczą wytycznych Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji. 
 W związku z powyższym Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zaproponował 
wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 5 uchwałę w sprawie przyjęcia zmian w Statucie 
Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”, natomiast w pkt 13 
uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Czerwonaku. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie zmianę porządku obrad. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Zmieniony porządek obrad został 
przyjęty jednogłośnie. 
 
Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXI sesji. 
4. Informacja dotycząca działań zespołu kontrolnego ds. monitorowania funkcjonowania COŚ w 

Koziegłowach. 
5. Uchwała w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Międzygminnego „Gospodarka 

Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”. 
6. Informacja dotycząca zasad i wysokości stawek za wywóz odpadów, które będą obowiązywać 

na terenie Gminy Czerwonak od 1 lipca 2013 roku.  
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2013 r. 
8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
9. Uchwała w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2014. 
10. Uchwała w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czerwonak w 2013 roku”. 
11. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu w prowadzeniu 

zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2407P Koziegłowy-Swarzędz ul. Poznańska w 
Kicinie”. 

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie 
bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej położonej we wsi Czerwonak. 

13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Czerwonaku. 

14. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kicin. 
15. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Miękowo. 
16. Wezwanie do usunięcia naruszenia prawa. 
17. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
18. Wolne głosy i wnioski. 
19. Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XXXI sesji. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie protokół XXXI sesji. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad.4. Informacja dotycząca działań zespołu kontrolnego ds. monitorowania funkcjonowania COŚ 
w Koziegłowach. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, że około 2 lata temu zarządzeniem 
Wójta została powołana komisja ds. monitorowania, funkcjonowania COŚ w skład komisji 
wchodzą przedstawiciele stowarzyszenia „Żyj Normalnie”, pracownicy firmy „Aquanet” S.A., 
przedstawiciele Urzędu Miasta Poznania, przedstawiciele Rady Gminy Czerwonak oraz 
pracownicy Urzędu Gminy Czerwonak. Przedstawiciele firmy „Aquanet” S.A. przedstawią wyniki 
prac zespołu oraz działania podejmowane przez firmę. 

Przedstawiciel „Aquanet” S.A. Piotr Terebecki wyjaśnił, że w ramach działań firmy 
koordynuje działania związane z ograniczeniem emisji odorów. Podkreślił, że Centralna 
Oczyszczalnia Ścieków w Koziegłowach pod względem technologicznym jest podobna do innych 
w kraju, urządzenia są sprawne i pracują prawidłowo. Problemy oczyszczalni wynikają z bliskiego 
sąsiedztwa osiedli mieszkaniowych, z braku możliwości izolacji obiektu od otoczeniem oraz braku 
regulacji prawnych w zakresie emisji odorów. Norma określająca w jaki sposób badać „smrody” 
została przyjęta w Polsce dopiero w roku 2007. Firma podejmuje działania w celu ograniczenia 
emisji do akceptowalnego poziomu, ważne jest, aby spółka ograniczyła emisję odorów do granic 
oczyszczalni. Dotychczasowe działania spółki to dwa etapy hermetyzacji czyli doszczelniania 
obiektów, na które „Aquanet” wydał 160 mln zł łącznie ze Stacją Termicznego Suszenia Osadów. 
Pan Piotr Terebecki powiedział, że osad, który przez wiele lat był składowany, został wywieziony i 
teraz jest suszony w Stacji Termicznego Suszenia Osadów. Od 2010 r. emisja żadnej substancji nie 
przekroczyła dopuszczalnych progów emisji określonych rozporządzeniem. Jednak w 2011 r. 
emisja ze stacji osuszania osadów była tak wysoka, że należało podjąć radykalne działania. W 
związku z tym na początku 2011 r. został powołany w firmie „Aquanet” zespół ds. ograniczania 
emisji odorów, który pracuje w ramach Programu ograniczania emisji odorów z obiektów 
Aquanet. Program został opracowany do 2016 r. Firma Aquanet wprowadziła badania 
olfaktometryczne, które polegają na badaniu odorów przez ludzi. Pobiera się próbkę powietrza i 
specjalnie powołany zespół bada zapachy i odpowiednio przelicza. Dana jednostka liczbowa 
pokazuje jakie jest stężenie odorów w powietrzu. 

Przedstawiciel firmy podkreślił jak ważna jest współpraca z lokalnym samorządem. W 
październiku 2011r. powołano zespół kontrolny ds. monitorowania, funkcjonowania Centralnej 
Oczyszczalni Ścieków w Koziegłowach. Zespół został powołany z inicjatywy Wójta Gminy 
Czerwonak oraz Prezydenta Miasta Poznania. Głównym zadaniem zespołu jest kontrola pracy 
urządzeń oraz procesów technologicznych znajdujących się na oczyszczalni. Zespół zbierał się 8 
razy, jego praca została pozytywnie oceniona przez Przewodniczącego Zespołu, Zastępcę Wójta 
Tomasza Stellmaszyka. Zespół kontrolny współpracował z firmą „Aquanet’, widoczne są efekty 
współpracy w związku z tym wskazane jest dalsze funkcjonowanie zespołu do momentu 
rozwiązania problemów odorowych oczyszczalni. 

Pan Piotr Terebecki wskazał na główne kierunki działań firmy: ograniczenie emisji z 
suszarni osadów w latach 2013-2014, hermetyzacja osadników wstępnych w latach 2013-2015 
(przetarg został już ogłoszony) oraz redukcja tzw. niskiej emisji odorów w latach 2013-2015. Na 
powyższe działania Aquanet zarezerwował w Planie Inwestycyjnym kwotę w wysokości 44 mln zł. 
Najbardziej uciążliwa jest Stacja Termicznego Suszenia Osadów. W grudniu zakończono prace 
związane ze spalaniem części odorów w kotłach, wyniki są bardzo zadowalające, dwukrotnie 
polepszyła się praca biofiltra. Istotną rzeczą jest wyrzutnia powietrza tj. urządzenie pozwalające 
rozrzedzić odoranty. Efektem działania wyrzutni jest duże zmniejszenie jednostek zapachowych w 
granicy oczyszczalni w porównaniu z tym, co było przed zamontowaniem wyrzutni. 

Prezentacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zapytała, czy przykrycie osadników i zajęcie 

się odorami jest równoznaczne z wyeliminowaniem zagrożenia mikrobiologicznego. 
Kierownik Zakładu Ścieków COŚ Andrzej Stępka powiedział, że oczyszczalnia emituje 

zapachy i działa biologicznie, ale jest to oddziaływanie standardowe takie jak we wszystkich tego 
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typu obiektach. Poinformował, że głównym powodem oddziaływania biologicznego były pola 
osadowe i osadniki wstępne. Z polami osadowymi firma poradziła sobie, teraz skupiono się na 
osadnikach. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
zapytał, czy w analizach zagranicznych, które prowadziła firma były przedstawione roszczenia 
odszkodowawcze w stosunku do mieszkańców ze względu na bliskie i negatywne sąsiedztwo 
biorąc pod uwagę, że nie ma norm odorowych. 

Kierownik Zakładu Ścieków COŚ Andrzej Stępka wyjaśnił, że zadaniem firmy jest 
zminimalizowanie uciążliwości oczyszczalni do jej granic bez względu na to, czy są przepisy, czy 
ich nie ma. Podkreślił, że jest to zakład przemysłowy więc mogą zdarzyć się awarie. O kwestie 
odszkodowawcze należałoby zapytać prawników. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak podziękował przedstawicielom firmy za 
dzisiejszą prezentację oraz dotychczasową współpracę. 

Kierownik Zakładu Ścieków COŚ Andrzej Stępka podziękował również za współpracę oraz 
możliwość wymiany poglądów. 
 
Ad.5. Uchwała w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Międzygminnego „Gospodarka 
Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zgłosił następujące autopoprawki do projektu 
uchwały: 
- wykreślić § 4 o następującej treści: „ Zmiana Statutu wchodzi w życie z dniem ogłoszenia w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego” ponieważ wyklucza się z § 5 o treści: 
„uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”, 
- dotychczasowy § 5 oraz § 6 zmieniają numerację na § 4 oraz § 5, 
- w § 1 wykreślić wyrażenie: „i uchwala”, po zmianie § 1 otrzymuje brzmienie: „Przyjmuje się 
zmiany w Statucie Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” 
(Dz. Urz. Woj. Wielkopolskiego z 2010 r. Nr 245, poz. 4555) w brzmieniu według załącznika nr 1 do 
niniejszej uchwały.”, 
- w § 2 wykreślić wyrażenie: „i uchwala”, po zmianie § 2 otrzymuje brzmienie: „Przyjmuje się tekst 
jednolity Statutu Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” (Dz. 
Urz. Woj. Wielkopolskiego z 2010 r. Nr 245, poz. 4555) w brzmieniu według załącznika nr 2 do 
niniejszej uchwały. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dokonując uzasadnienia projektu uchwały wyjaśnił, 
że zmiany, które wprowadza niniejsza uchwała zostały zalecone i zaakceptowane przez organ 
rejestrowy, którym jest Minister Administracji i Cyfryzacji, nie są to zmiany o charakterze 
merytorycznym. Związek został zarejestrowany przez Ministerstwo, które zwróciło się z prośbą do 
organów wykonawczych gmin o podjęcie uchwały zmieniającej Statut Związku do końca kwartału 
br. 
 W związku z powyższym Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zwrócił się do radnych z 
prośbą o podjęcie przedmiotowej uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poinformował, że 
komisja na posiedzeniu przeanalizowała projekt uchwały i po wysłuchaniu wyjaśnień Zastępcy 
Wójta Tomasza Stellmaszyka zaopiniowała go pozytywnie. 
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług Przemysław 
Maćkowiak zwrócił uwagę, że merytorycznie zmienił się zapis § 6 ust.3 Statutu Związku, który 
zdaniem radnego zakłada, że gmina jest związana ze Związkiem przynajmniej przez okres 5 lat, 
czyli w tym czasie nie będzie mogła wystąpić ze Związku. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, że merytorycznie zapis nie zmienił się, 
wynika z niego, że dopóki gmina jest członkiem związku pewnych zadań nie może wykonywać. 
 Zdaniem radnego Przemysława Maćkowiaka gminę obowiązuje trwałość projektu i w 
związku z tym nie będzie mogła wystąpić ze związku, a z chwilą wystąpienia będzie ponosiła kary. 
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 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, że dalsze paragrafy Statutu stanowią o 
warunkach wystąpienia ze związku np. w momencie wystąpienia ze Związku w trakcie 
obowiązywania umowy na transport odpadów z naszego sektora, Związek może domagać się od 
gminy zadośćuczynienia. W statucie został określony termin wypowiedzenia umowy i wyjścia ze 
Związku. Natomiast przytoczony przez radnego zapis ma na celu podstawową kwestię, a 
mianowicie w momencie uczestnictwa w Związku, kiedy Zgromadzenie będzie podejmowało 
uchwały wspólne dla wszystkich członków Gmina Czerwonak nie będzie mogła na własną rękę 
budować spalarni. 
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług Przemysław 
Maćkowiak powiedział, że zgodnie z zapisem § 6 ust.3 Statutu Związku zakazane jest każde 
działanie konkurencyjne podejmowane przez gminę, nie tylko budowa alternatywnej instalacji. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, że zapis dotyczy członków związku, 
jeśli gmina wystąpi ze Związku wówczas statut nie będzie obowiązywać. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały 
wraz z wprowadzonymi zmianami. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. 
Uchwała została przyjęta 13 głosami, przy 1 przeciw i 5 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 
3 do protokołu. 
 
Ad.6. Informacja dotycząca zasad i wysokości stawek za wywóz odpadów, które będą 
obowiązywać na terenie Gminy Czerwonak od 1 lipca 2013 roku. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, że przygotował prezentację jednak z 
powodu braku prądu nie może jej przedstawić. Poinformował, że najważniejszą datą jest 1 lipca 
kiedy zacznie obowiązywać nowa ustawa. Najwięcej pytań mieszkańców dotyczy rozwiązania 
umów z dotychczasowymi firmami wywożącymi śmieci. W związku z tym Związek zwrócił się do 
firm, aby rozesłały mieszkańcom wypowiedzenia umów. W najbliższym czasie do urzędów 
zostaną oddelegowani pracownicy Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami 
Aglomeracji Poznańskiej” w celu udzielenia pomocy mieszkańcom w wypełnianiu deklaracji. 
Związek dokonał wyboru stawki 12 zł od osoby miesięcznie za odpady segregowane oraz 20 zł od 
osoby miesięcznie za niesegregowane. Opłata miesięczna będzie uzależniona od liczby osób w 
danym gospodarstwie oraz od tego czy selekcjonujemy śmieci czy nie. Deklaracje muszą składać 
właściciele nieruchomości, współwłaściciele, najemcy czy dzierżawcy lokalu, użytkownicy 
wieczyści, firmy, instytucje, zarządcy wspólnot oraz spółdzielnie mieszkaniowe w terminie do dnia 
3 czerwca br. Związek podjął uchwałą decyzję, że za wywóz odpadów należy płacić co dwa 
miesiące do dnia 15 danego miesiąca. Na podstawie złożonej deklaracji firma zdecyduje o 
wielkości pojemnika, który dostarczy właścicielom nieruchomości, zarządcom nieruchomości oraz 
spółdzielniom mieszkaniowym. W celu uszczelnienia systemu wszystkie pojemniki zostaną 
wyposażone w czipy, a worki będą posiadać kody. W przypadku obiektów użyteczności publicznej 
uchwała związku określiła minimalną ilość kontenerów w zależności od liczby zatrudnionych 
osób, potencjalnych klientów, czy liczby uczniów w szkołach itp. Dla właścicieli nieruchomości 
poniżej 1000 m2 trawnika zostanie wprowadzona możliwość bezpłatnego odbioru kompostu. 
Wprowadzono też obowiązek złożenia deklaracji od działek rekreacyjnych. Obszar gmin, które 
powołały związek został podzielony na sektory. Miejscowość Koziegłowy jest odrębnym sektorem. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera w kontekście artykułu w Głosie 
Wielkopolskim poinformowała, że radni Miasta Poznania odmówili wprowadzenia do Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Poznania kwoty w wysokości 2 mld zł do 2041 r. Radni odmówili 
wprowadzenia środków z powodu braku pewności, czy Związek Międzygminny „GOAP” podpisze 
z Miastem Poznań umowę na opłatę za dostarczenie śmieci. W artykule Zastępca Prezydenta 
Miasta Poznania Mirosław Kruszyński stwierdza, że taką opłatę wniesie GOAP z opłat od 
mieszkańców. W związku z powyższym radna zapytała, czy Związek przewiduje taką sytuację oraz 
czy podpisze taką umowę z Miastem Poznań. Radna zastanawia się, czy Zastępca Prezydenta 
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powinien występować w imieniu Związku i Miasta Poznania. Być może należy dokonać zmiany 
Zarządu Związku, aby nie zachodził konflikt interesów. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, że nie zna treści artykułu. Środki, o 
których mówiła radna, są uchwalone w WPF Związku z opłat od mieszkańców. Stwierdził, że 
rzeczywiście w imieniu Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji 
Poznańskiej” i Miasta Poznania działa Zastępca Prezydenta Mirosław Kruszyński ale wyłączył się w 
tej kwestii. 
 Przedstawiciel Spółdzielni Mieszkaniowej w Koziegłowach, Dyrektor ds. organizacyjnych 
Waldemar Filipowicz zwrócił uwagę, że wszystko co się dzieje, to próba przerzucenia zobowiązań 
przez Miasto Poznań na Związek. Poinformował, że ustawa nałożyła na spółdzielnie obowiązek 
zebrania od mieszkańców deklaracji. Spółdzielnia musi wpłacić do Związku opłaty od wszystkich 
mieszkańców, a około 15% członków spółdzielni notorycznie nie reguluje swoich należności. 
Prosił radnych o zadbanie o interes Spółdzielni, o dopilnowanie kwestii związanej z budową 
spalarni. Zdaniem Pana Waldemara Filipowicza uruchomienie spalarni nie obniży, a podwyższy 
wysokość stawki za wywóz odpadów. 
 Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej w Swarzędzu Paweł Pawłowski nie zgadza się z zapisami 
mówiącymi o tym, że Spółdzielnia ma wypełniać deklaracje za mieszkańców oraz ma za nich 
płacić. W związku z tym poinformował, że Związek Rewizyjny Spółdzielni Mieszkaniowych składa 
wniosek do Trybunału Konstytucyjnego z zastrzeżeniami technicznymi co do roli spółdzielni jako 
zarządzającymi nieruchomościami. Podkreślił, że należy być czujnym podpisując umowy ze 
Związkiem oraz należy kontrolować przetargi. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odnosząc się do wypowiedzi poprzedników 
powiedział, że ma świadomość, że ustawa jest słaba. Z chwilą uruchomienia spalarni gmina 
będzie mogła wyjść ze związku, gdyż wtedy będzie to korzystne, opłaty będą niższe. Zastępca 
Wójta wyjaśnił, że kilka lat temu mówiąc o spalarni nikt nie wiedział kto będzie właścicielem 
odpadów dopiero ustawa określiła, że właścicielem będzie gmina. 
 Radny Jacek Sommerfeld zapytał o następujące kwestie: 
- zgodnie ze statutem Związku, gminy wchodzące w skład Związku powinny zapłacić już 
przynajmniej jedną składkę członkowską w związku z tym, czy Gmina Czerwonak zapłaciła już 
składkę,  
- jaki procent z budżetu związku przeznacza się na obsługę administracyjną. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska poinformowała, że w budżecie gminy zostały 
zarezerwowane środki na ten cel. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, że na obsługę administracyjną 
przeznacza się 4% budżetu Związku. 
 W związku z powyższym radny Jacek Sommerfeld zapytał, czy w tych 4% są środki na 
pracę Zarządu Związku. Radny powiedział, że napływają niepokojące sygnały dot. pobierania 
dużych kwot za jedno posiedzenie przez członków Zarządu Związku. Radny zwrócił uwagę, że 
członkowie zarządu biorą udział w tych posiedzeniach w czasie godzin swojej pracy w urzędach. 
Radny nie zgadza się z takim finansowaniem członków zarządu i uważa, że Komisja Rewizyjna i 
Komisja Budżetu i Finansów Rady Gminy Czerwonak powinny zająć się ta kwestią. Ponadto radny 
zapytał jeszcze w jaki sposób będzie przygotowany przetarg, czy wygra jedna duża firma, czy kilka 
małych. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, że podział na sektory pokazuje, że małe 
firmy będą miały szansę wygrać. Poinformował, że związek planuje zaprosić na spotkanie 
przedstawicieli spółdzielni w celu zapoznania się ze specyfiką każdego z nich. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak precyzując pytanie radnego Jacka Sommerfelda 
zapytał, czy związek planuje ogłosić przetarg w rozbiciu na sektory, czy będzie ogłoszony jeden 
duży. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, że dzisiaj nie zna odpowiedzi na to 
pytanie. 
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 Radna Wiesława Fedder zwróciła uwagę, że dyskusja na te tematy w tym punkcie nie 
powinna mieć miejsca. Radni powinni zwrócić uwagę na te problemy w pkt dot. zmiany statutu. 
Wniosek z dyskusji wypływa taki, że gdyby gmina nie była w Związku, Poznań budowałby 
spalarnię sam. 

Prezes Zarządu Czerwonackiego TBS Jarosław Wróblewski stwierdził, że TBS podobnie jak 
Spółdzielnie Mieszkaniowe obsługiwał cały czas gospodarkę śmieciową, czyli w tym względzie nic 
się nie zmieni. Zwrócił się z prośbą do Zastępcy Wójta, aby Zarząd Związku opracowując 
specyfikację przetargu uwzględnił dotychczasowy sposób organizacji wywozu śmieci. W 
początkowym okresie funkcjonowania systemu uwagę należy zwrócić na problemy techniczne 
(wielkość pojemników, terminy itp.) Odnosząc się do wypowiedzi radnego Jacka Sommerfelda w 
sprawie wynagrodzenia Zarządu Związku powiedział, że zarządzanie podmiotem z tak dużym 
budżetem wymaga profesjonalizmu, zaangażowania. Zwrócił uwagę, że dodatkowe obciążenia 
zarządców są problemem i na nie należy zwracać uwagę doprecyzowując odpowiednio deklaracje 
i zasady współpracy między zarządcami, spółdzielniami a Związkiem. 

Radny Wojciech Skrzekut zwrócił uwagę, że termin wdrożenia działań jest bardzo krótki. 
Radny, a zarazem Przewodniczący Zarządu Osiedla 40-lecia PRL wyraził w imieniu mieszkańców 
duże zaniepokojenie wysokością stawek. Zapytał, czy za niepłacących będą musiały zapłacić 
spółdzielnie, czyli płacący członkowie spółdzielni oraz jak będzie wyglądał odbiór śmieci w 
przypadku nierozstrzygnięcia przetargu do 1 lipca br. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, że w przypadku nierozstrzygnięcia przetargu 
wyłania się firmę z wolnej ręki. Na pytanie dot. płatności Zastępca Wójta stwierdził, że na dzień 
dzisiejszy nie umie precyzyjnie odpowiedzieć, zapewnił, że odpowie za miesiąc. 
 
Ad.7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2013 r. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały wraz z 
autopoprawkami. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że 
komisja była przeciwna przyznaniu kwoty na budowę Akwen Mariny z uwagi na 
niedoprecyzowanie zapisów w uzasadnieniu do uchwały. Komisja była przekonana, że na ten cel 
należy przekazać dodatkowo 300 tys. zł. Obawy komisji dotyczyły nakładanych na budżet gminy 
różnych zadań. Na chwilę obecną sytuacja uległa zmianie i w związku z tym poszczególni 
członkowie komisji wyrażą swoje zdanie w głosowaniu. Przewodnicząca komisji zwróciła się do 
Dyrektora CRKF „Akwen” z pytaniem dotyczącym możliwości połączenia Wartostrady z Akwen 
Mariną. 

Dyrektor CRKF „Akwen” Piotr Lewicki wyjaśnił kwestię wniosku o przekazanie kwoty 300 
tys. zł mówiąc, że wnioskowana kwota jest niezbędna do rozpoczęcia inwestycji. Odpowiadając na 
pytanie poinformował, że jest możliwość połączenia Poznania i Czerwonaka szlakiem wodnym. 
Czerwonak został umieszczony na mapie Wielkiej Pętli Wielkopolski, która wiąże wszystkie stanice 
na szlakach wodnych Województwa Wielkopolskiego. 

Radny Leszek Lesiczka zapytał czy jest możliwość uzyskania funduszy z Urzędu 
Marszałkowskiego na budowę Akwen Mariny. 

Dyrektor CRKF „Akwen” wyjaśnił, że po rozpoczęciu inwestycji zostanie złożony wniosek o 
dofinansowanie budowy Akwen Mariny przez Urząd Marszałkowski. Poinformował, że w ramach 
Wielkiej Pętli Wielkopolski na platformie mobilnej zostały zamieszczone informacje o obiektach z 
terenu Gminy Czerwonak, które są dostępne poprzez smartfony. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały 
wraz z autopoprawkami. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta 16 głosami za przy 2 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad.8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Czerwonak. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały wraz z autopoprawką. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały 

wraz z autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2014. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja 
zaopiniowała projekt uchwały negatywnie. Natomiast jako radna opowiada się za przyjęciem 
uchwały, ponieważ przez ostatni rok nic się nie zmieniło w kwestii zaangażowania sołtysów. Dla 
radnej najważniejsza jest opinia sołtysów, którzy będą wykonywać uchwałę. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń oznajmił, że 
komisja dyskutowała na temat uchwały i wypracowała pozytywną opinię. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski poinformował, że komisja 
dyskutowała nt. uchwały, ale nie zajęła stanowiska, ponieważ opinie radnych były zróżnicowane. 

Radna Tatiana Kędziora poinformowała, że ma mieszane uczucia, ale uszanuje wolę 
sołtysów i przewodniczących osiedli. Radna porównała fundusz sołecki do organizacji 
pozarządowych, które wnioskują o środki finansowe w ramach pożytku publicznego. 

Zdaniem radnego Leszka Lesiczki w temacie funduszu sołeckiego powinni wypowiedzieć 
się sołtysi. 

Radny Wojciech Skrzekut poinformował, że Klub Radnych „Lepsza Gmina” popiera 
uchwałę przygotowaną przez Wójta. Został poproszony przez sołtysów Bolechowa, Owińsk, 
Czerwonaka i Miękowa, aby poinformować, że oni również są za utrzymaniem dotychczasowych 
zasad. Radny powiedział, że należy skupić się nad różnymi kwestiami, m.in. na pozyskiwaniu 
środków w ramach pożytku publicznego. Zdaniem radnego powinno się rozważyć inicjatywę 
lokalną. 

W imieniu Klubu Radnych PiS radny Jacek Sommerfeld poinformował, że klub popiera 
projekt uchwały przygotowany przez Wójta. 

Zdaniem radnego Marka Pietrzyńskiego ustawa o funduszu sołeckim jest dobrą ustawą, 
która daje instrument, a radni i sołtysi nie potrafią go wykorzystać. 

Radny Andrzej Moczulski poczuł się dotknięty słowami radnego Marka Pietrzyńskiego. 
Oprócz tego stwierdził, że jesteśmy świadkami mobbingu, do którego przyczynia się Platforma 
Obywatelska twierdząc, że wszystko popiera. Przytoczył słowa radnego PO (wypowiedziane na 
szkoleniu), że fundusz sołecki jest dobry dla nowej kadry, a Moczulski to archaizm. 

Radna Tatiana Kędziora poinformowała, że gdyby miała wybierać jako sołtys, to wolałaby 
pewne pieniądze na działalność sołectwa niż fundusz sołecki, ponieważ nie gwarantuje on 
otrzymania środków. Jest to kolejny rok na przemyślenie i doszkolenie w kwestii funduszu 
sołeckiego. 

Radny Andrzej Moczulski poinformował, że twórcą ustawy o funduszu sołeckim jest były 
sołtys, a obecnie Senator RP Ireneusz Niewiarowski. Ustawa o funduszu sołeckim miała na myśli 
gminy, które nie posiadały żadnych pieniędzy przeznaczonych dla sołectw i miała na celu 
wymuszenie na włodarzach gminy zagwarantowania pewnych środków finansowych dla sołectw. 

Radna Wiesława Fedder poinformowała, że również była na wspomnianym szkoleniu i 
radny Janusz Andrzejewski nie powiedział tego w taki sposób, w jaki przedstawił to radny Andrzej 
Moczulski. 

Sołtys wsi Kicin Helena Stachowiak powiedziała, że w ubiegłym roku popierała 
wprowadzenie funduszu sołeckiego i na chwilę obecną nie obawia się jego wprowadzenia, uważa, 
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że miałaby mniej pracy. W obecnie funkcjonującym systemie sołtysi obarczeni są dużą ilością 
zadań. Jednak podkreśliła, że obecnie z przyznanych środków na sołectwo można zrealizować 
wiele zadań zwłaszcza mozna przeznaczać je na integracje. 

Sołtys wsi Bolechowo-Osiedle Beata Gryska poinformowała, że wszystkie środki 
przeznacza na integrację mieszkańców. Nie chce realizować inwestycji, gdyż jest to zadanie 
gminy. 

Sołtys wsi Bolechówko Jan Mikołajczak stwierdził, że obecny system jest dobry i nie należy 
go zmieniać. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 13 głosami 
przy 4 przeciw i 1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.10. Uchwała w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czerwonak w 2013 roku”. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk przedstawił projekt w/w uchwały i poprosił o zmianę 
§4 uchwały, który otrzyma brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia 
ogłoszenia w Wojewódzkim Dzienniku Urzędowym”. Zastępca Wójta poinformował, że w kwietniu 
br. Związek Międzygminny „Schronisko dla zwierząt – SCHRONISKO” ogłosi przetarg na budowę 
schroniska dla zwierząt. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Radny Jacek Sommerfeld zwrócił się z prośbą o wprowadzenie zmiany w uchwale w 
sprawie opłaty od posiadania psów, polegającej na zwolnieniu z opłaty psów zaadoptowanych z 
każdego schroniska oraz do proporcjonalnego ustalania opłaty. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, że należy zastanowić się nad zmianą 
uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 

Radna Wiesława Fedder powiedziała, że kwestia zmiany zapisów uchwały w sprawie 
opłaty od posiadania psów nie jest przedmiotem dyskusji w tym punkcie. Poprosiła, aby radni 
zabierali głos w sprawie, o której w danej chwili jest mowa. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały z 
uwzględnieniem autopoprawki. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu w 
prowadzeniu zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2407P Koziegłowy-Swarzędz ul. 
Poznańska w Kicinie”. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak przedstawił projekt w/w uchwały. 
 Radny Andrzej Moczulski poinformował, że wstrzyma się w głosowaniu, ponieważ jest to 
zadanie powiatu, a nie gminy. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 17 głosami 
przy 1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie 
bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej położonej we wsi Czerwonak. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk przedstawił projekt w/w uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 16 głosami 
przy 2 wstrzymujących się. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Ad.13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Czerwonaku. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski dokonał uzasadnienia projektu 
w/w uchwały. Skarga została uznana za bezzasadną, ponieważ pomoc rodzinie została udzielona. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.14. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kicin. 
Ad.15. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Miękowo. 

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak kompleksowo przedstawił projekty uchwał w 
sprawie nadania nazw ulic w miejscowościach Kicin i Miękowo. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiadomiła, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekty obu uchwał. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Wojciech 
Skrzekut poinformował, że komisja również pozytywnie zaopiniowała projekty obu uchwał. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kicin. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 
obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Miękowo. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 
18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 
 
Ad.16. Wezwanie do usunięcia naruszenia prawa. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że wezwanie do usunięcia 
naruszenia prawa dotyczy zmiany zapisów uchwały w sprawie mpzp w zakresie przebiegu drogi 
wojewódzkiej nr 196 w rejonie wsi Bolechowo-Szlachęcin. 
 Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy poinformowała, że w październiku 2012 r. firma Ordo 
wniosła wezwanie do usunięcia naruszenia prawa, którego Rada Gminy nie uwzględniła. W tej 
sytuacji firma Ordo wniosła skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, ale z uwagi na 
niezachowanie należytego terminu WSA odrzucił skargę. W związku z tym firma Ordo ponownie 
wniosła wezwanie do usunięcia naruszenia prawa tej samej treści. Sekretarz poinformowała o 
wątpliwościach dotyczących tego, czy można dwukrotnie w tej samej sprawie wzywać do 
usunięcia naruszenia. Powołała się na orzecznictwo, które nie daje jednoznacznej odpowiedzi, ale 
wg jednego z wyroków, jeżeli nie doszło do merytorycznego rozpoznania tematu, wezwanie może 
zostać ponownie wniesione. 
 Radca Prawny Małgorzata Ratajczak poinformowała, że w kwestii ponownego wniesienia 
wezwania, decyzję podejmie WSA. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Wojciech 
Skrzekut poinformował, że komisja nie zajęła stanowiska i czeka na wyrok NSA w temacie skargi 
kasacyjnej dot. studium. 
 Rada Gminy nie uwzględniła wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 
 
Ad.17. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

Radny Wojciech Skrzekut zapytał czy informacje nt. kontroli z użyciem fotoradarów będą 
podawane na stronie internetowej. 

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak poinformował, że takie informacje będą 
zamieszczane na stronie internetowej. 
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Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zapytał czy fotoradar był wykorzystywany jeśli 
tak to na jakim poziomie. 

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, że był wykorzystywany natomiast nie 
posiada szczegółowych danych. Udzieli informacji na posiedzeniu merytorycznej komisji. 

Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.18. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował o zaproszeniu, które wpłynęło od 
Hufca Czerwonak, aby odwiedzić bazę harcerską w Szklarskiej Porębie i poprosił chętnych o 
zgłaszanie się do końca marca br. Poinformował, że zaproszenie skierowane jest zarówno do 
radnych jak i sołtysów oraz przewodniczących zarządów osiedli. 
 Radna Tatiana Kędziora poprosiła o zgłaszanie ewentualnych miejsc, które radni chcieliby 
zobaczyć. 
 Radny Andrzej Moczulski powiedział, że nigdy w swoich wypowiedziach nie chciał nikomu 
ubliżyć. Jest otwarty na różnicę zdań i poglądów, ale nie godzi się na osąd i opiniowanie jego 
pracy. W wypowiedziach stara się przytaczać konkretne, niezmyślone słowa. Radny zwrócił się z 
pytaniem o nieodśnieżony chodnik przy drodze powiatowej. 
 Radna Daniela Jankowska-Bachor poinformowała, że dzwonią do niej młode matki, które 
chcą zapisać dzieci do żłobków w Poznaniu, a tam spotykają się ze stwierdzeniami, że muszą 
płacić całą kwotę, ponieważ nie ma umowy z Gminą Czerwonak. Radna zapytała czy z 
jakimkolwiek żłobkiem jest podpisana umowa. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że gminy nie wiąże żadna 
umowa ze żłobkiem. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska poinformowała, że tę sprawę będzie wyjaśniał Dyrektor 
SAPO Jerzy Roch Kowalski. 
 Radna Wiesława Fedder, w imieniu Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej i 
Budownictwa Janusza Andrzejewskiego, zwróciła się z pytaniami, które powstały po spotkaniu z 
mieszkańcami ul. Jabłoniowej w Potaszach, tj.: 
- czy gmina podjęła negocjacje w sprawie wykupu działki nr 392/55, która została wydzielona pod 
drogę (ul. Jabłoniową), a w chwili obecnej stanowi własność prywatną, sklasyfikowaną w obecnie 
obowiązującym planie miejscowym jako droga wewnętrzna; 
- jakiej kwoty oczekują właściciele gruntu i czy odpowiada ona przeciętnym cenom gruntów 
nabywanych pod drogi publiczne na terenie Gminy Czerwonak; 
- czy gmina, uwzględniając fakt, iż przedmiotowy obszar wzdłuż ul. Jabłoniowej został podzielony 
na działki budowlane w trybie rolnym, a właściciele nie zostali obciążeni fakultatywną opłatą 
adiacencką z tytułu podziału nieruchomości, w odpowiedzi na przedłożoną ofertę zbycia działki nr 
392/55, zaproponowała nabycie przedmiotowego terenu w części planowanego przeznaczenia 
pod drogę publiczną za symboliczną kwotę. 
Radna poprosiła o udzielnie odpowiedzi w tej sprawie na posiedzeniu Komisji Gospodarki 
Przestrzennej i Budownictwa. Radna poinformowała, że mieszkańcy życzą sobie, aby Straż 
Gminna karała mandatami mieszkańców, którzy nie sprzątają po psach. 
 Radna Tatiana Kędziora zwróciła się z pytaniem do Zastępcy Wójta Eugeniusza 
Chałupniczaka w sprawie koncepcji wykonania drogi (ul. Sucha, ul. Dolna). Poinformowała, że 
złoży pismo w sprawie postawienia lustra oraz że na skrzyżowaniu ul. Leśnej i ul. Zdroje musi być 
znak „Stop”. Zwróciła uwagę na zły kąt skrętu na skrzyżowaniu. 
 Radna Ewa Banaszak powiedziała, że jadąc od Dziewiczej Góry do nowej krzyżówki lewej 
strony nie widać. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak odpowiedział na pytania radnych: 
- odśnieżanie chodników przy drogach powiatowych jest zadaniem powiatu, a Starosta 
powiedział, że nie będzie odśnieżał; 
- Straż Gminna wie, że ma zwracać uwagę na problem sprzątania po psach; 
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- układ komunikacyjny – łącznik, który powstał, umożliwi dojazd z drogi powiatowej w Kicinie do 
ul. Nowe Osiedle i dalej do drogi wojewódzkiej nr 196. W związku z tym, że zwiększy się ruch w 
stronę Dziewiczej Góry, ruch musi zostać wstrzymany na wysokości skrzyżowania ul. Leśnej i ul. 
Zdroje. W projekcie skrzyżowania znak „Stop” jest zaplanowany; 
- dalsza część ul. Źródlanej jest w projekcie. Problemem jest wykup gruntów, ponieważ 
mieszkańcy nie zgadzają się na poszerzenie drogi; 
- jak tylko warunki pogodowe się poprawią to wszystkie drogi będą równane; 
- poinformował, że na stronie internetowej Urzędu Gminy będzie informacja gdzie dzwonić do 
Związku Międzygminnego „Puszcza Zielonka” jeśli będą problemy z drogami. 
 Radna Maria Libera zapytała co wynika z przeprowadzonych badań pt. „Ocena jakości 
świadczonych usług w ramach podstawowej opieki zdrowotnej w opinii pacjentów w gminie 
Czerwonak w 2012 r.”. Poinformowała, że nadal jest przekonana, iż środki zostały zbędnie 
wydatkowane. Chciałaby wiedzieć czy wnioskodawcy wyciągnęli wnioski z tych badań. Jej zdaniem 
wydatkowanie środków nie jest kontrolowane przez radnych. Zwróciła się do Przewodniczącego 
Rady o przygotowanie informacji na temat wyników badań na następną sesję. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak uważa, że w związku z wydatkowaniem środków 
na badania, taką informację należy przekazać radnym w programie najbliższej sesji. 
 Radny Robert Maciejewski, w imieniu radnego Janusza Andrzejewskiego, przedstawił 
wniosek rodziców w sprawie kursowania autobusów PW „Transkom”. Rodzice zwrócili uwagę, że 
rozkład jazdy nie został zharmonizowany z potrzebami dzieci dojeżdżających do szkół. Radny 
poinformował o tym, że na Rondzie Śródka w Poznaniu autobusy PW „Transkom” nie podjeżdżają 
na przystanek, czekają do ostatniej chwili. Radny poruszył również problem odśnieżania 
przystanków autobusowych. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiadając na pytanie radnego poinformował, że 
w tej kwestii odbyły się spotkania z dyrektorami szkół, na których ustalono zmiany kursowania 
autobusów na potrzeby szkół. W sprawie dot. niepodjeżdżania autobusów na przystanek na 
Rondzie Śródka poinformował, że Prezes wydał polecenie, aby kierowcy podjeżdżali niezwłocznie. 
 Radny Jacek Sommerfeld odnosząc się do wypowiedzi radnej Marii Libery poinformował, 
że na posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia zostali zaproszeni 
przedstawiciele „Pro Familii”. Na spotkaniu zostaną omówione wyniki badań na temat 
świadczonych usług w ramach podstawowej opieki zdrowotnej oraz wnioski. W związku z tym na 
posiedzenie komisji zaprosił wszystkich zainteresowanych radnych.  
Ponadto radny zabrał głos w następujących kwestiach: 
- radny był świadkiem kolizji przy bloku nr 17 na Osiedlu Leśnym w Koziegłowach, często w tym 
miejscu dochodzi do wypadków dlatego zwraca się z prośbą o postawienie lustra, 
- obserwacja przy lewoskręcie z ul. Piłsudskiego w ul. Topolową jest utrudniona (przeszkadzają 
śmietniki) dlatego radny prosi, aby Urząd Gminy zwrócił się do Spółdzielni Mieszkaniowej o 
przestawienie koszy, 
- radny odniósł się do swojej wypowiedzi oraz wypowiedzi Prezesa Zarządu Czerwonackiego TBS 
Jarosława Wróblewskiego na temat pracy Zarządu Związku „GOAP”. Powiedział, że ma odwagę 
mówić o sprawach, o których inni boją się mówić. Poinformował, że odbiór społeczny dot. 
pobierania wysokiego zdaniem mieszkańców, uposażenia za posiedzenia Zarządu Związku jest 
negatywny. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, że praca w Zarządzie Związku wymaga 
odpowiedzialności i nie jest prawdą, że członkowie Zarządu spotykają się w godzinach pracy. 
Przyznał, że nie jest to mała kwota, ale też nie za duża w stosunku do odpowiedzialności. Prosił, 
aby nie popadać w populizm. Zastępca Wójta powiedział, że radny Jacek Sommerfeld, inicjator 
Karty Dużej Rodziny, nie powinien głosować w tej sprawie, gdyż miał interes. 
 Radny Jacek Sommerfeld odpowiedział, że zajął się Kartą Dużej Rodziny, bo z tymi 
problemami spotyka się na co dzień. 
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 Radny Leszek Lesiczka zapytał czy temat dot. utworzenia zakładu komunalnego, który 
miałby się zająć gospodarką wodną i śmieciową został zamknięty bo jeśli tak to co z firmą 
„Transkom”. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, że Wójt razem z Przewodniczącym 
Rady planuje zorganizować spotkanie z Przewodniczącymi Komisji oraz Klubów Radnych na temat 
powołania spółki. Wójt zlecił audytorowi wewnętrznemu Pani Joannie Dolatkowskiej, opracowanie 
materiałów. W firmie „Transkom” prace rozpoczął rzeczoznawca ze Skarbu Państwa, który ma 
wycenić wartość majątku. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że takie spotkanie odbędzie się 
na początku kwietnia br. Na spotkaniu zostanie omówiony temat spółki wodociągowej oraz 
centrów wsi, na które zaproszeni są wszyscy radni. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak prosiła radnych o 
wsparcie kampanii „Mam 6 lat. Idę do szkoły”. Pójście dzieci 6-letnich do szkół spowoduje 
zwolnienie miejsc w przedszkolach dla dzieci młodszych. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poparł kampanię i swoje 6-letnie dziecko posyła 
do szkoły, która w naszej gminie została dobrze przygotowana na przyjęcie dzieci 6-letnich do 
szkół. 
 Radna Tatiana Kędziora spytała o powód sprzedaży autokaru typu Vacanza. Zwróciła 
uwagę, że nie poinformowano radnych o jego sprzedaży. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, że poprosi Wójta o udzielenie odpowiedzi 
radnym w tym zakresie. 
 Radny Wojciech Skrzekut w związku ze sprzedażą autobusu typu Vacanza widzi potrzebę 
zakupu innego do komunikacji międzymiastowej 
 Radny Marek Pietrzyński zapytał co w Gminie Czerwonak funkcjonuje oficjalnie literka C z 
kropką czy herb. 
 Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy wyjaśniła, że literka C z kropką jest znakiem 
rozpoznawczym Gminy Czerwonak, ma promować gminę. Natomiast herb nadal funkcjonuje i 
jest znakiem związanym z historią gminy. 
 Radny Leszek Lesiczka zaprosił wszystkich na: 
- Misterium Męki Pańskiej, które jak każdego roku odbędzie się w Kicinie w niedzielę palmową o 
godz. 15.00. 
- na wędrówkę w kierunku Dziewiczej Góry, która odbędzie się 2 kwietnia br. od godz. 20.00, 
spotkanie przy kościele w Kicinie 
 
Ad.19. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XXXII sesję Rady Gminy Czerwonak. 
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